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Klage på vedtak av 23.11.2020 i Hovedutvalget for miljø-, plan- og byggesaker 
om forlengelse av brygge i Solbukta

NOF OA (Norsk Ornitologisk Forening, avd. Oslo og Akershus) og Drøbak-Frogn lokallag 
(NOF DF) viser til vedtak i kommunens hovedutvalg for miljø-, plan- og byggesaker 23.11.2020 
der dispensasjonssøknad om forlenging av brygge i Solbukta ble innvilget. NOF OA med NOF DF 
klager herved på vedtaket, som vi ble gjort kjent med 08.12.

Bakgrunn
Dagens flytebrygge med utriggere og 48 plasser ble godkjent ved dispensasjon fra krav om re-
gulering 09.03.2015. Kommunestyret vedtok 10.09.2018 kommunedelplan for Nordre Frogn. I dette 
vedtaket ligger blant annet forbud mot bygging i 100-metersbeltet mot sjø.

Kommunestyrets vedtak
Kommunestyret har 28.11.2020 med knapt flertall innvilget dispensasjonssøknaden, som gjelder 
dispensasjon fra byggeforbud i 100-metersbeltet langs sjø og parkeringskrav for båthavner. Dette er 
bestemmelser som er nedfelt i den to år gamle kommunedelplanen for Nordre Frogn.

NOF OA og NOF DFs klage
Våre foreninger klager derfor på kommunestyrets vedtak. Vår klage har som utgangspunkt at 
Solbukta er en av Frogn kommunes mest artsrike fuglelokaliteter (147 fuglearter registrert, hvorav 
28 på Norsk rødliste for arter 2015), og det er svært uheldig at den 60 meter lange flytebrygga ble 
anlagt her i 2015. Som påpekt i vårt innspill i saken i oktober 2017 er dette det eneste sivområdet på 
denne siden av Akershus-kysten, og Solbukta rommer både våtmark, en bekk og takrørskog, noe 
som bidrar til stor artsdiversitet.

Den nå vedtatte forlengingen av brygga med 50 prosent vil nesten dele bukta i to, generere mer 
ferdsel og båttrafikk, og dermed ha negativ effekt på vannfugl som bruker bukta til næringssøk. 
Denne antatte, uheldige påvirkningen på biologisk mangfold er ikke utredet som en del av saks-
behandlingen før vedtak.

I tillegg vil vi påpeke en konkret feil i vedtaket – en feil som har lagt premisser for, og kan ha hatt 
en direkte innvirkning på vedtaket i kommunestyret. Formuleringen finnes i begrunnelsen for 
vedtaket, og lyder: Vedrørende bekymring ift at utvidelsen vil utgjøre skade på fuglelivet bemerkes 
det at forlengelsen ikke berører kystlinjen og således i liten grad påvirker fuglelivet. 



Hvor dette argumentet kommer fra er ikke godt å si, men det er uansett helt misvisende, mis-
forstått og direkte feil. Solbukta har ikke bare verdi som mudderområde for vadefugl, men er 
næringssøksområde for ender, svaner, gjess, måker, lommer, dykkere, alkefugl og skarv og annen 
vannfugl, som søker føde ute i vannmassene på ulike dybder. Måker beiter på overflata og/eller i 
grunne deler av området. Svaner, gjess og enkelte ender bruker de relativt grunne delene av bukta 
ved å vippe stjerten og bakenden opp og hode og hals ned for å søke føde, mens de resterende 
artsgruppene dykker ned på ulike dybder. Noen arter, som lommer og alkefugl, kan gå ned til mer 
enn 100 meters dyp for å finne mat.

Det er som et slikt mangfoldig matfat Solbukta har sin store verdi, og varierende dybde utover bukta 
tilbyr fødemuligheter for mange arter og artsgrupper av sjøfugl. Forlenging av brygga i Solbukta 
vil redusere og innskrenke vannfuglenes næringstilgang, og ha negativ virkning på det biologiske 
mangfoldet. Økt bruk og forstyrrelse, samt krav om flere parkeringsplasser vil samtidig forsterke 
dette bildet.

I søknaden om utvidelse argumenteres det med at tiltaket medfører at flere får tilgang til fjorden for 
rekreasjon og fritid. Man bruker også miljøaspektet ved man slipper unødig bilkjøring tur/retur til 
andre båthavner. Når slike argumenter kommer i konflikt med verdifulle naturområder, og går på 
bekostning av viktig biologisk mangfold, må tiltaket ses på som uheldig. Det er ikke nødvendig med 
slike tiltak i denne naturtyper, man får heller se på løsninger andre, mindre konfliktfylte steder.

Det ble gitt dispensasjon for eksisterende brygge i 2015. Allerede eksisterende brygge utgjør en 
trussel mot områdets naturverdier, og i stedet for å gi ytterligere dispensasjon bør man heller 
undersøke i hvilken grad den eksisterende bryggen påvirker fuglelivet, og være åpen for at brygga 
kanskje ikke burde være der i det hele tatt.

NOF OA og NOF DF vil derfor sterkt oppfordre Frogn kommune til å omgjøre vedtaket, med 
henvisning til naturmangfoldlovens § 6 (aktsomhetsplikt), § 8 (kunnskapsgrunnlag), § 9 (føre var-
prinsippet) og § 10 (samlet belastning).
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